



Naming Ceremony of 扶康會賽馬會葵興職業發展中心 Fu Hong Society Jockey Club Kwai Hing Vocational Development Centre 命名典禮

扶康會賽馬會葵興職業發展中心原為社會福利署的庇護工場，於1993年委託扶康會營辦。直至2004年，正式轉型為綜合職業康復服務中心，為154名殘疾人士提供一站式職業訓練，同時發展社交技巧和工作潛能，由工場訓練至公開就業。

承蒙香港賽馬會慈善信託基金撥款一千四百多萬元，葵興職業發展中心已完成現代化工程。本會於2025年1月11日舉辦「扶康會賽馬會葵興職業發展中心」命名典禮，並邀請葵青區議會社會福利委員會主席朱麗玲小姐，MH、社會福利署荃灣及葵青區策劃及統籌小組社會工作主任莊燕暉女士、香港賽馬會慈善事務高級經理鄒蘊晴女士，以及扶康會董事局主席錢國強先生一同主持典禮。

扶康會賽馬會葵興職業發展中心是本會第二間成功向香港賽馬會慈善信託基金申請撥款資助現代化工程的服務單位。現代化工程有助重新規劃優化空間及增加科技元素的硬件，讓中心的服務使用者得到適切、更貼近時代及市場需要的多元化工作訓練，當中包括為年長的服務使用者而設的樂齡訓練，讓他們學習應用電腦科技產品，提升身體機能和認知能力，為晚年生活作好準備；同時亦設立展

能及卓能訓練，讓服務使用者參與配合市場發展及創新科技的技能提升培訓，如3D打印、鐳射切割及雕刻、物流及自提點服務、果乾及果醋製作等等。

現代化工程計劃是扶康會在職業康復發展路上的重要里程碑，亦是社會福利署、香港賽馬會慈善信託基金、扶康會三方攜手合作的成果。期望讓服務使用者能獲得更多工作的選擇及培訓，同時增加他們工作時的滿足感及社區融入。

Fu Hong Society Jockey Club Kwai Hing Vocational Development Centre was originally a sheltered workshop operated by the Social Welfare Department and was entrusted to Fu Hong Society in 1993. In 2004, it officially transformed into a comprehensive vocational rehabilitation and development service center, providing one-stop vocational training for 154 persons with disabilities, while developing social skills and job potential, from workshop training to open employment.

It is honoured to receive over HK \$14 million from the

Hong Kong Jockey Club Charities Trust to complete its modernisation project. The naming ceremony of the "Jockey Club Kwai Hing Vocational Development Centre" was held on 11 January 2025, with the participation of Miss CHU Lai-Ling, MH, Chairperson of the Social Welfare Committee of the Kwai Tsing District Council; Miss CHONG Yin-Fai, Social Work Officer of the Tsuen Wan & Kwai Tsing District Planning & Coordination Team of the Social Welfare Department; Ms. CHAU Wan-Ching, Senior Manager of Charities of The Hong Kong Jockey Club; and Mr. CHIEN Kwok-Keung, Kenny, Chairman of Fu Hong Society.

Fu Hong Society Jockey Club Kwai Hing Vocational Development Centre is the second service unit has been granted funding from the Hong Kong Jockey Club Charities Trust for modernisation works. The modernisation project helps to better use of space and improve technological

hardware, allowing service users to receive appropriate and diversified vocational training that meets contemporary and market needs. This includes gerontechnology designed for older service users, teaching them to use technology products to enhance their physical functions and cognitive abilities, preparing them for their twilight years. Additionally, training programs have been established for skills enhancement in line with market development and innovative technologies, such as 3D printing, laser cutting and engraving, logistics and self pick-up site services, as well as the production of dried fruits and fruit vinegar.

The modernisation project marks an important milestone in Fu Hong Society's journey of vocational rehabilitation development and is the result of collaboration among the Social Welfare Department, Hong Kong Jockey Club Charities Trust, and Fu Hong Society. It aims to provide service users with more job options and training opportunities, while enhancing their job satisfaction and community inclusion.

